
 

Referat af møde i 

 

Studienævn for cand.merc og cand.merc.aud 

Fredag d. 16. december 2022 

Klokken 09.30 – 15.00 
Online via zoom 

 

Til stede:  
Ingo Winkler, Marianne Storgaard, Yingkui Yang, Natasha Henriette Nielsen 

Til stede under punkt 3 – 11:   
Niklas Woermann 

Administration til stede under hele mødet: 
Caroline Grossmann (referent), Kirsten Høg 

Til stede under punkt 2: 
Julie Udbye Nielsen, Brian Kjær Jepsen, Louise Folkestad, Selma Brackovic 

 
1. Godkendelse af referat 
Ordinært møde d. 21. november 2022 
Godkendt uden bemærkninger. 
 
2. Behandling af ansøgninger vedr. dispensation og merit (lukket punkt)  
I forbindelse med sagsbehandlingen blev det aftalt, at Academic Support skal tale med Internationalt 
Kontor for at høre om, hvordan Exchange studerende bliver vejledt ift. afmelding af fag. 
 
3. Orientering fra studienævnets medlemmer 
I forbindelse med implementering af den nye cand merc profil i Slagelse, skulle censorkorps og aftagerpanel 
have været hørt. Ved oprettelse af nye studienævn er den proces ikke blevet sat rettidigt i gang. Processen 
er sat i gang i november 2022.  
Den nye cand merc profil i Esbjerg er udskudt til opstart i februar 2024. 
Prodekanen har godkendt den nye formulering ift. speciale/vejledningsnormer. Formuleringen er ligeledes 
godkendt af Legalitetsteamet. Ændringen implementeres i fagbeskrivelserne fra E23. 
Der kommer en lille administrativ ændring i studieordningen, for at korrigere i afsnit §7.9. vedrørende skift 
mellem profiler. Formulering ”at ansøgningsfristen fremgår af www.sdu.dk under siderne vedr. optagelse.” 
er ændret i ”Ansøgningsfristen fremgår af uddannelsens sider på mitsdu.dk.” 
 
4. Orientering fra studieleder 
Der er udpeget en ny fagansvarlig for specialet: Victor Martin-Sanchez. 
Niklas Woermann har set på reglerne for bortvisning pga. plagiat og tilbagevenden til SDU og vil orientere 
relevante parter.  
Profilen Market Anthropology har haft et begrænset studenteroptag. Profilen skal re-designes og det 
arbejde er påbegyndt.  
Vi har flere pladser til februaroptag end normalt. Normalt er det kun studerende med retskrav, der optages 
i februar. 
 



 

 
5.Dimittenders overgang til arbejdsmarkedet – SDU-tallene. 
Studienævnet diskuterede ”Dimittenders overgang til arbejdsmarkedet”. 
Analysen giver et godt, omend kun et foreløbigt overblik over de problemstillinger, dimittender beretter 
om. Ud fra rapporten er det ikke muligt at få oplyst, hvorfor dimittenderne mener, at deres uddannelse 
har/ikke har forberedt dem til den første/nuværende ansættelse. Det er desuden ikke muligt at få 
information om de særlige kompetencer, arbejdsgiverne efterspørger af dimittenderne. For det tredje giver 
rapporten ikke oplysninger om de årsager, der vanskeliggør overgangen til arbejdsmarkedet. Endelig havde 
det været en fordel at se, om andre danske universiteter står over for lignende problemstillinger. 

Ikke desto mindre var studienævnet enig i, at rapporten giver nyttige indsigter. Studienævnet er bekymret 
for, at kun 60 % af cand.mercs dimittender er enige i, at deres uddannelse forberedte dem til deres 
første/nuværende job, og at kun 51 % af dimittenderne er enige i, at der er et match mellem kompetencer 
erhvervet under uddannelsen og dem, som arbejdsgiveren efterspørger. Cand.merc.aud kandidater viser 
højere grad af enighed i disse vilkår. Studienævnet finder det dog interessant, at 26 % af cand.merc.aud 
dimittender rapporterede at have haft en svær overgang til arbejdsmarkedet. 

SN var enig i, at der er mange forskellige aspekter, der kan have bidraget til dimittenders svar. 
Studienævnet bemærker også, at forskellige cand.mercs profiler måske ville score anderledes, og det er 
uheldigt, at rapporten ikke giver profilspecifikke oplysninger. Uden sådan og anden dybere information er 
det svært at give et svar på, hvorfor dimittenderne oplever problemer i deres overgang til arbejdsmarkedet 
og på den baggrund at udvikle tiltag. 

SN brugte dog sine medlemmers erfaringer til at diskutere mulige årsager. For det første er teori-praksis 
sammenhængen ikke altid særlig udviklet i undervisning. Der synes at være en tendens til at undervise om 
og for forskning, blandt andet på grund af de krav, der er fastsat i uddannelsesbekendtgørelsen. For det 
andet kan de mange igangværende aktiviteter vedrørende for eksempel øget studieintensitet, øget 
employabilitet og forbindelsen mellem studerende og erhvervslivet overbelaste de studerende, distrahere 
dem fra undervisningen i fagene og til sidst forvirre dem om, hvordan læseplaner og ekstra-curriculære 
aktiviteter er relateret til hinanden, og hvordan de bidrager til at etablere relevante 
beskæftigelsesrelaterede kompetencer. For det tredje eksisterer der ikke nogen fælles rammer og dermed 
en fælles forståelse, der ville give underviserne et fælles sprog til at diskutere de problemstillinger, 
rapporten afslører. Endelig mangler der et element, der muliggør og understøtter et selvkritisk perspektiv 
på justering af læringsmål og udvikling af undervisningen. I den sammenhæng har økonomiske overvejelser 
en tendens til at begrænse de pædagogiske og akademiske. 

Studienævnet besluttede at formulere en bedre og mere systematisk forståelse af, hvordan man kan og vil 
udvikle cand.merc. og cand.merc.aud. uddannelsen i fremtiden. 
 
6. Censor- og eksaminator rapporter 
Eksaminatorrapporterne var generelt positive.  
Censorrapporterne var ligeledes positive. Generelt (alle campus byer) var der enkelte kommentarer om, at 
normen ikke passede overens med tidsforbruget. Der var ligeledes enkelte kommentarer om, at 
læringsmålene ikke i tilstrækkelig grad blev inddraget i bedømmelsen. 
 
7. Danmarks Studieundersøgelse - studieintensitet 
Vi kan endnu ikke måle på om indsatserne ift. studieintensitet har virket. Dels pga. corona og dels fordi det 
tager tid.  
Et af tiltagene er flere eksamensaktiviteter i løbet af semestret. Studienævnet diskuterede om der findes 
andre måder at øge studieintensiteten på. Studieintensitet skal understøtte læring og være et middel til at 
opnå noget – ikke et mål i sig selv.  
 
 



 

 
8. Handlingsplaner – Studiemiljøundersøgelse 2021 
Studienævn for Erhvervsøkonomi gav tilbagemelding i 2021. De fleste af elementerne i undersøgelsen 
hører under Studienævn for HA.  
Studienævn for cand merc og cand merc aud. skal kun forholde sig til Forum Teater og hvorvidt dette skal 
iværksættes på cand merc. I Kolding. 
 
9. Meddelelser 
9.1 Referat møde i Studienævn for MEME 1. november 2022 
9.2 Dagsorden møde i Studienævn for HA 18. november 2022 
9.3 Referat Campusorganmøde Esbjerg 15. november 2022 
9.4 Referat møde i Studienævn for HA 13. oktober 2022 
9.5 Referat møde i Studienævn for Cand. Public 21. november 2022 
9.6 Dagsorden konstituerende møde i Studienævn for MEME 6. december 2022 
9.7 Dagsorden møde i Studienævn for MEME 6. december 2022 
9.8 Dagsorden møde i Studienævn for Cand. Public 12. december 2022 
9.9 Dagsorden møde i Studienævn for SNSJSE 13. december 2022 
9.10 Dagsorden konstituerende møde i Studienævn for Jura 6. december 2022 
 
10. Eksamen og undervisning 
Bilag 1. Læseplaner Odense 
Bilag 2. Læseplaner MSc in Marketing, Esbjerg 
Bilag 3. Læseplaner, MSc in Sport and Event Management, Esbjerg 
 
Studieleder Niklas Woermann adresserede følgende: Der findes to fag på cand merc i Odense med en 
meget speciel skemalægning. Det forstyrrer den øvrige undervisningsplanlægning, da det særligt i Odense 
er komplekst med lokaler, valgfag på tværs af mange profiler etc. Studienævnet vil tale videre om 
håndteringen af dette i forbindelse med godkendelsen af fagbeskrivelserne for E23. 
 
11. Eventuelt 
Intet at behandle 

 
 
 
Ingo Winkler   Caroline Grossmann 
Studienævnsformand   Academic Support 


